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“Kamu İdarelerinde Daha Etkili Bir Yönetim İçin Nasıl Bir 
İç Denetim?” başlıklı Konferans TBMM Genel Sekreter-
liği ev sahipliğinde Türkiye İç Denetim Enstitüsü (TİDE) 
ve Kamu İç Denetçileri Derneği (KİDDER) işbirliği ve İç 
Denetim Koordinasyon Kurulu’nun desteğiyle TBMM 
Büyük Grup Toplantı Salonu’nda gerçekleştirilmiştir.

Türkiye Büyük Millet Meclisi ana binasındaki Büyük 
Grup Toplantı Salonu’nda 29 Eylül 2014 tarihinde 
TBMM Genel sekreteri Dr. İrfan Neziroğlu, Maliye Ba-
kanlığı İç Denetim Koordinasyon Kurulu Başkanı İlhan 
Hatipoğlu, TİDE Başkanı Gürdoğan Yurtsever ve KİD-
DER Başkanı Faruk Uysal’ın açılış konuşmalarıyla baş-
layan konferansta alanında uzman kamu ve özel sektör 
yöneticileri ve iç denetçileri kamu idarelerinde daha 
etkili bir yönetim için nasıl bir iç denetim gerektiği 
konusunda değerlendirmelerde bulundu. Konferansa 
TBMM Başkanı Sayın Cemil Çiçek, TBMM Genel Sekre-
teri Sayın İrfan Neziroğlu, İDKK Başkanı Sayın İlhan HA-
TİPOĞLU, İDKK üyeleri Sayın Burhanettin AKTAŞ, Sayın 
Erhan USTA,  Sayın Murat KOCA, bakanlıkların yönetici-
leri, kamu ve özel sektör temsilcileri katıldı.

TBMM Büyük Grup Toplantı Salonu’nda gerçekleşti-
rilen konferansta bir konuşma yapan Meclis Başkanı 
Cemil Çiçek, kamu idarelerinde iç denetimin ve iç de-
netçilerin yaptığı işin önemine dikkat çekti.

TBMM Başkanı Cemil Çiçek, “Dünya Saydamlık 
Örgütü’nün yayınladığı ülke sıralamasına baktığım za-
man içim kararıyor. Bunu kendime de milletimize de 
yakıştıramıyorum. Geçen sene 65. sıradaymışız 52. 
sıraya gelmişiz. Önümüzde 51 tane ülke var. Niye biz 
şeffaf, açık, dürüst yönetim noktasında ilk 10’a giremi-
yoruz?” diye sordu.

Çiçek, Konuşmasında, TBMM’nin 3 tane önemli göre-
vi bulunduğunu ifade ederek, bunları, “yasama, de-
netim ve parlamenter diplomasi faaliyetleri” olarak 
sıraladı.

KAMU İDARELERİNDE 
DAHA ETKİLİ BİR 

YÖNETİM İÇİN NASIL 
BİR İÇ DENETİM? 

TBMM Başkanı Cemil Çiçek, 
“Dünya Saydamlık Örgütü’nün 

yayınladığı ülke sıralamasına 
baktığım zaman içim kararıyor. 

Bunu kendime de milletimize 
de yakıştıramıyorum. Geçen 

sene 65. sıradaymışız 52. sıraya 
gelmişiz. Önümüzde 51 tane 
ülke var. Niye biz şeffaf, açık, 

dürüst yönetim noktasında ilk 
10’a giremiyoruz?”
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Türkiye’nin birçok problemi bulunduğunu, bunlardan 
bir tanesinin de “vatandaşın devlete güven mesele-
si” olduğunu kaydeden Çiçek, şöyle devam etti:

“Devlete güvenin en önemli unsuru da çıkarılan ya-
saların usulünce, adil, eşit herkese uygulanmasıdır. 
Kabul etmek gerekir ki bu noktada vatandaşın dev-
lete güveni açısından epey sıkıntılarımız var. Bunu or-
tadan kaldırmak için de vatandaşa şu güveni vermek 
lazım. Yasalar çıkıyor, bunlar usulüne uygun uygula-
nıyor, herkese eşit, adil uygulama yapılıyor tarzındaki 
bir güveni vermektir. Bu güven verilmiyorsa devlet 
bir başka şekilde yıpratılmış oluyor. İşte bunun adına 
biz kamuoyunda yolsuzluk iddiaları diyoruz. Bu dev-
lete gerçekten çok büyük yaradır. Toplumun güvenini 
büyük ölçüde sarsıyor. buna imkan vermemek için 
denetim faaliyeti bence çok önemli, çok zaruri, çok 
kutsal bir faaliyet.”

Bunu yaparken kamu yönetiminde birkaç hususa da 
dikkat etmek gerektiğini vurgulayan Çiçek, “Elbette 
denetimi yapacaksınız. Denetimi yaparken bir dedek-
tif mantığıyla işi yapmak var, bir de yol gösterici olmak 
var. İcraatların hepsinde bütün kamu görevlileri göre-
vini yaparken suiistimal oluyor, yolsuzluk yapıyor, ne-

"Devlete güvenin en önemli unsuru da çıkarılan yasaların 
usulünce, adil, eşit herkese uygulanmasıdır."

"Denetimi yaparken bir dedektif 
mantığıyla işi yapmak var, bir de yol 

gösterici olmak var. İcraatların hepsinde 
bütün kamu görevlileri görevini yaparken 

suiistimal oluyor, yolsuzluk yapıyor, 
nerede ne açığı var ön kabulle hareket 
edildiği takdirde o zaman vatandaşın 

işi yürümüyor."
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rede ne açığı var ön kabulle hareket edildiği takdirde 
o zaman vatandaşın işi yürümüyor. Bugün git, yarın 
gel. Bu bize iki türlü sıkıntı getiriyor. Bunlardan bir 
tanesi siyasetçinin yükü artıyor. Vatandaş, memurun 
çekingenliği, teftiş korkusu sebebiyle en ufak bir işi 
için bile buralara kadar geliyor. Bu vatandaşa zaman 
kaybına, bir kısım kaynak israfına sebebiyet veriyor.” 
dedi.

Çiçek, yasama faaliyeti bakımından 10 maddelik bir 
kanunun 40 madde, 50 madde olarak geldiğine dik-
kati çekerek, şunları kaydetti:

“Halbuki parlamentolar yasa çıkarır. Tüzük, yönet-
melik, genelge çıkarmaz. Genelgeyle, tüzükle, yönet-
melikle halledilecek iş kanun metnine dolduruluyor. 
Bu neden oluyor? Teftiş korkusundan. İmza yetkisi-
ne sahip arkadaşlarımız, kamu görevlileri başıma bir 
iş gelmesin, ne olur ne olmaz, sıkıntıya girmeyeyim 
diye aklında ne varsa, neyi kafasından geçirebiliyorsa 
bunun hepsi kanun maddesi haline getiriliyor. Şurayı 
da, burayı da, yazalım. Bu da olsun. ‘Niye böyle ya-
pılıyor?’ denildiğinde, ‘kanun da böyle yazıyor.’ Bu 
kanun meselesi değil aslında siz 10 maddelik kanunu 
40 madde olarak çıkardığınızda işiniz gücünüz kanun 
fabrikası gibi kanun çıkarmak oluyor. Bu da yasama-
nın, yasal faaliyetin kalitesini bozuyor hem de kanu-
nun esnekliğini ortadan kaldırıyor. Kanunu bugün 
çıkaracağız, bu kanun 20 sene, 30 sene belki 40, 50 
sene… Biz oraya genel ilkeleri koyacağız. Geri kalan 
kısım tüzükle, yönetmelikle değişikliklerle halledilir. 
Halbuki burada Meclis’in 1 saatlik mesaisini şu an ben 
bile hesap edemem. Milyarlarca liraya malolmuştur. 
Bu da neden kaynaklanıyor? Teftiş korkusundan.

Yakın siyasi tarihimizde bu konular bir itham konusu 
olunca dosyayı alan ‘efendim bizim dairemizde bir 
yolsuzluk var, falanca yerde yolsuzluk var.’ Nerede 
yazıyor? Teftiş raporunda. Halbuki orada yol gösterici 
ifadeler bile yolsuzluk olarak iddia edildiği için bir-
çok kamu görevlisi hakim, savcı huzuruna çıktı. Göz 
korkunca da hiçbir iş yapamaz hale geldi. Devlet 4, 5. 
viteste hızla gitmesi gerekirken ister istemez birinci 
vitese düştü. Bu da vatandaşın işini zorlaştırdı. Türki-
ye’deki kalkınma çabaları sekteye uğradı.”

Her sene dünya saydamlık örgütünün yayınladığı ülke 

sıralamasına değinen Çiçek, geçen yıl 65. sırada olan 
Türkiye’nin 52. sırada bulunduğunu söyledi.

Bu sıralamaya baktığı zaman içinin karardığını ifade 
eden Çiçek, şöyle konuştu:

“Bunu kendime de milletimize de yakıştıramıyorum. 
52. sıraya gelmişiz. Bu hakikaten bize yakışmıyor. Önü-
müzde 51 tane ülke var. Niye biz şeffaf, açık, dürüst 
yönetim noktasında ilk 10’a giremiyoruz? Türkiye’nin 
2023 vizyonu var. Birçok rakamlar açısından ilk 10’a 
girmeyi hedefliyoruz. Gelin bir hedef daha koyalım. 
Dürüst, şeffaf, usulüne uygun, etkin, verimli yöne-
timde 2023’e geldiğimizde de ilk 10’u hedefleyelim ki 
ecdadımızın da ruhu şad olsun, millet olarak da bize 
yakışan bir noktayı bulalım. 52. sırada olmak hakika-
ten benim bir yerde kanıma dokunuyor. Niye? Tarihte 
daha dün ortaya çıkmış ülkeler, devletler bile sırala-
mada 10’a, 15’e girerken köklü bir tarihi var, köklü bir 
geleneği var, bir ülke 52. sırada olsun. Bir iyileşme var 
65’ten 52’ye ama bu tempoyla gidersek herhalde 21. 
asrın sonuna doğru bu şeyi yakalamış olacağız.”

Bunların yatırımlara tesiri olacağını dile getiren Çiçek, 
bir ülkeye yatırım yapmak isteyenlerin evvela hukuk 
güvenliğine baktığına dikkati çekti. Çiçek, “Yani say-
damlık, şeffaflık. Sizi 52. sırada görüyorsa yatırımı 
daha güvenli yere söğüşlenmeyeceği yere götürme-
ye çalışıyor. Bu da Türkiye’nin kalkınma hızını büyük 
ölçüde düşürür” diye konuştu.

Tasarruf oranlarına da değinen Çiçek, Çin’de yüzde 
52, Hindistan’da yüzde 35, AB’de ülkeye göre yüzde 
22, 23, 24 olan tasarruf oranlarının Türkiye’de ise ha-
len yüzde 13-14 olduğunu vurguladı.

Bu tasarruf oranıyla büyümenin yüzde 3 veya 4 ola-
bileceğine işaret eden Çiçek, “Efendim niye yüzde 5, 
6 ya da 7 büyümüyoruz. Büyümek istiyorsak tasarruf 
yapacağız, kaynakları verimli kullanacağız, haksız, hu-
kuksuz, kanunsuz, yolsuzluk yapmayacağız. Adam gibi 
devlet yöneteceğiz, adam gibi bir toplum olacağız. ‘Bu 
işin kestirme yolu yok mudur’ arayışından vazgeçece-
ğiz. Bunun da yolu denetimden geçiyor” dedi.

Konferansın sabahki oturumunda bir konuşma yapan 
TBMM Genel Sekreteri İrfan Neziroğlu, TBMM’nin ya-
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Sivil toplum kuruluşlarına da, yasama ve denetim sü-
reçlerine daha etkin katılım sağlanması için TBMM’de 
çeşitli eğitimler düzenlendiğini sözlerine ekleyen Ne-
ziroğlu şöyle konuştu:

“Bugüne kadar bakanlıklarla kamu kurumlarında aynı 
görevi ifa eden üst düzey yöneticileri çeşitli vesile-
lerle bir araya getirdik. Hukuk müşavirlerini bir araya 
getirdik, strateji geliştirme başkanlarını, dış ilişkiler 
yöneticilerini, bilgi işlem yöneticilerini, kütüphane 
yöneticilerini, insan kaynakları yöneticilerini ve basın, 
yayın, halkla ilişkiler yöneticilerini bir araya getirdik. 
Bundan kasıtımız şu: Kamuda inanılmaz bir tecrübe 
var. Bu tecrübeyi paylaşmamız lazım. Bizim de başka 
kurumlardan şüphesiz öğreneceğimiz şeyler var. Her 
kurumun belki belli bir anlamda göreceli olarak üs-
tünlüğü var. O zaman herkesin aynı yollardan tekrar 
tekrar geçmesi yerine bu tecrübeleri paylaşmamız 
gerekir.”

Kütüphanelerin dijitalleştirilmesi ile ilgili bir örnek 
veren Neziroğlu, bütün kurumların aşağı yukarı aynı 
sorunları yaşadığının altını çizerek, “Oysa bu işi belki 
iyi yapan bir kurumla irtibat halinde olunsa, görüşül-
se sonraki kurumlar da o tecrübelerden faydalana-
caktır” ifadelerine yer verdi.

“Biz bu toplantıları yaparken şuna da dikkat ettik. 
Doğrusu orada bir kurumsal alınganlık olmaması için 
de maksimum hassasiyet gösterdik” şeklinde konu-
şan Neziroğlu, “Hangi kurum toplantılara ev sahipliği 
yapıyorsa o kurumun yöneticisi toplantıya başkanlık 
yaptı, ayrıca gündemin belirlenmesini sağladı” dedi.
Neziroğlu şunları kaydetti:

“Bir kamu kurumlarından bilgi istenildiği zaman ilgili 
kamu kurumunun en üst düzey yöneticisi çoğu defa 

sama ve parlamenter denetim gibi asli görev alanla-
rının dışında pek çok konuda konferans, sempozyum 
ve çalıştaylara ev sahipliği yaptığını hatırlatarak, “Şef-
faf ve hesap verebilir kamu yönetimi sempozyumu, 
idari yargı kararlarının hukuk düzenindeki etkileri ve 
uygulamadaki sorunlar çalıştayı, onuncu yılında bilgi 
edinme çalıştayı” gibi toplantıları örnek verdi.

Bu toplantıların tutanaklarının yayınlandığı ve TBMM 
web sayfasından sunumlara erişilebileceği bilgisini 
veren Neziroğlu, bugünkü konferansa ev sahipliği 
yapıyor olmaktan ve katılımcıları bir araya getirmiş 
olmaktan dolayı duyduğu memnuniyeti ifade etti. 
Neziroğlu şunları kaydetti:

“TBMM olarak diğer kamu kurumlarıyla ve sivil top-
lum örgütlerimizle iletişimi ve iş birliğini geliştirmek 
için çaba sarf ediyoruz. Kamu kurumları arasındaki ile-
tişim eksikliği ve bunun beslediği kurumsal taassup iyi 
bir kamu yönetiminin önündeki en önemli engellerden 
bir tanesidir. Biz TBMM olarak tecrübe ve birikimleri-
mizi bütün kamu kurumlarımızla paylaşmaya hazırız.”

TBMM’nin tecrübe ve birikimlerini diğer kamu ku-
rumları ile paylaşma konusunda çokça faaliyet ger-
çekleştirdiğini belirten Neziroğlu, en son iki hafta 
önce bütün bakanlıklardan katılımcılarla birlikte beş 
günlük bir yasama eğitimi düzenlendiğini anımsattı. 
Neziroğlu, bu eğitimin yıllık olarak ve talebe bağlı 
olarak yılda iki defa devam ettirileceğini belirterek, 
“Meclis’te kurumunuzda hatta bireysel olarak işinize 
yarayabilecek ne tür bilgi belge varsa biz bunu pay-
laşmaya hazırız” dedi.

"Kamu kurumları arasındaki iletişim 
eksikliği ve bunun beslediği kurumsal 

taassup iyi bir kamu yönetiminin 
önündeki en önemli engellerden 

bir tanesidir."



8 DENETİŞİM / 2014-15

KONFERANS

diğer kamu kurumunun en üst düzey yöneticisi ile te-
masa geçiyor. Ancak orada belki zaman zaman talep 
edilen şeyin karşılanmasında sorunlarla karşılaşılabi-
liyor. Onun için biz yasama eğitimi düzenlediğimizde 
bakanlıklardan gelen arkadaşları burada, yasamada 
görev alan arkadaşlarla tanıştırdık, kanun tasarıları-
nı inceleyen, havalesini yapan, genel kurulda görev 
alan arkadaşlarla. Burada amacımız şuydu: Nereden 
bilgi isteniliyorsa doğrudan orayla temas kurulması, 
bunun kurumlar arasında sağlanması. İnşallah iç de-
netimde de bu başarılı bir şekilde uygulanır.”

Dünyada yaşanan hızlı ve çok yönlü değişimin özellik-
le yönetim anlayışında ve klasik bürokratik yapılarda 
köklü bir yeniden yapılanmayı beraberinde getirdiği-
ni kaydeden Neziroğlu, “Ülkemizde son yıllarda kamu 
yönetiminin yeniden yapılandırılması çalışmaları çer-
çevesinde kamu kaynaklarının etkili, ekonomik ve ve-
rimli şekilde kullanılmasına, kamu kaynağı kullanan 
kurum ve kuruluşların hesap verilebilirliğinin sağlan-
ması ile ilgili önemli yapısal ve kurumsal reformlar 
gerçekleştirilmiştir” dedi.

Bu reformların en önemlisinin 2006 yılından itibaren 
uygulanmasına başlanan 5018 Sayılı Kamu Maliye Yö-

netimi ve Kontrol Kanunu olduğunu ifade eden Ne-
ziroğlu, 5018 Sayılı Kanun’un en önemli yönlerinden 
birisinin fonksiyonel bağımsızlığa sahip ve kendi faa-
liyetlerinin de hesabını veren bir iç denetim anlayışı 
getirmesi olduğunu söyledi. İç denetimin, 5018 Sayılı 
Kanun’da “Kamu idaresinin çalışmalarına değer kat-
mak ve geliştirmek için kaynakların ekonomiklik, et-
kinlik ve verimlilik esaslarına göre yönetilip yönetilme-
diğini değerlendirmek ve rehberlik yapmak amacıyla 
yapılan bağımsız, nesnel, güvence sağlayan bir danış-
manlık faaliyeti olarak tanımlandığını kaydeden Nezi-
roğlu, bu tanımın içinde iç denetimin en önemli un-
surunun faaliyetlerin kamu idarelerinin çalışmalarına 
değer katmak ve geliştirmek amaçlı olarak yerine ge-
tirilmesi olduğunu söyledi. Neziroğlu şunları kaydetti:

Neziroğlu; "Bizim başkanlarla yaptığımız 
bütün toplantılara İç Denetim Birimi 
Başkanımız da katılmakta ve orada 
görüş ve öneriler getirmektedir." 

Sözleriyle iç denetimin önemine bir 
kez daha dikkat çekti.
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“İdarelerimizde önemli bir teftiş geleneği bulunmak-
tadır. Ancak kurumlarımızdaki teftiş uygulamaları 
idarenin çalışmalarına değer katma ve geliştirme 
faaliyetlerinden ziyade ortaya çıkan usulsüzlükleri 
tespit etme ve raporlamayı içermektedir. Bu açıdan 
bakıldığında iç denetim ve teftişin çalışma alanlarının 
farklılaştığı bu nedenle idarelerimizin iç denetim ba-
kış açısı ile teftiş bakış açısının da farklı olması gerek-
tiğini düşünüyorum. Olması gereken bu farklı bakış 
açısının henüz yakalanamaması nedeniyle iç denetim 
kurumunu idarelerin benimsemesinde de zorluklar 
yaşanmaktadır.”

Denetimin amacının “cezalandırmaktan ziyade yanlı-
şın düzeltilmesine vesile olmak” olduğunu kaydeden 
Neziroğlu, “Dolayısıyla denetçi açık aramamalıdır. Yı-
kıcı değil, yapıcı bir konumda olmalıdır” dedi.

Neziroğlu: “İç Denetim Alanında Önemli Mesafe Kat 
Ettik”

Meclis Genel Sekreteri Dr. İrfan Neziroğlu TBMM 
İdari Teşkilatı olarak iç denetim alanında önemli me-
safe kat ettiklerini söyledi: “TBMM İdari Teşkilatı’nın 
üst yöneticisi olarak, idareye değer katma ve ge-

liştirme fonksiyonunu göz önünde bulundurarak, 
iç denetimin teşkilatımızda kurumsallaşmasını 
önemsiyorum.”diyen Neziroğlu, bu çerçevede iç de-
netim birimlerinin fiziki imkânları ve insan kaynağını 
geliştirmek için her türlü desteği sağladıklarını belirt-
ti. Üst yönetici olarak en çok önem verdiği birimler-
den birinin İç Denetim Birimi olduğunu da sözlerine 
ekleyen Neziroğlu; “Bizim başkanlarla yaptığımız 
bütün toplantılara İç Denetim Birimi Başkanımız da 
katılmakta ve orada görüş ve öneriler getirmektedir.” 
sözleriyle iç denetimin önemine bir kez daha dikkat 
çekti.

TBMM Genel Sekreteri Neziroğlu, sözlerini şöyle ta-
mamladı:

“TBMM İdari Teşkilatı olarak hedefimiz örnek alınan 
bir kamu kurumu olmaktır. Doğrusu iç denetim ala-
nında da idari teşkilatımız önemli mesafe kat etmiştir. 
TBMM İdari Teşkilatının üst yöneticisi olarak, idareye 
değer katma ve geliştirme fonksiyonunu göz önünde 
bulundurarak iç denetimin teşkilatımızda kurumsal-
laşmasını önemsiyorum. Bu çerçevede iç denetim 
birimimizin fiziki imkânlarıyla insan kaynağını geliştir-
mek için her türlü desteği sağlıyoruz. Geçtiğimiz gün-
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İDKK Başkanı ve Bütçe ve Mali Kontrol Genel Müdürü 
Sayın İlhan Hatipoğlu “Kamu İdarelerinde İç Deneti-
min 10 Yıllık Geçmişi ve Özel Sektör Karşılaştırmalarıy-
la Geleceğe İlişkin Değerlendirmeler” konulu Panelde, 
Panel Başkanlığı yapmışlardır. Panel Başkanlığı konuş-
malarında Sayın Hatipoğlu, Kurul olarak 2013 ve 2014 
yıllarında Kamu İç Denetim Rehberi ile Kamu Bilgi Tek-
nolojileri Denetimi Rehberini yayımladıklarını, 2015 yı-
lında ise Performans Denetimi Rehberini yayımlamayı 
hedeflediklerini ifade etmiştir.  Ayrıca, iç denetim faa-
liyetlerinin planlamadan izlemeye kadar tüm süreçle-
rini kapsayan Kamu İç Denetim Yazılımını (İçDen) geliş-
tirdiklerini ve 2015 yılı itibariyle kamu iç denetçilerinin 
%76’sının İçDen'i kullanacağını belirtmiştir. 2015 yı-
lının kamu iç denetimi açısından performans deneti-
mi, kalite güvence ve eğitim yılı olacağının vurgulayan 
Sayın Hatipoğlu; iç denetim yüksek lisans programı ile 
uluslararası iç denetim sertifika programlarının önce-
likli konuları arasında yer aldığını açıklamıştır.

KİDDER Başkanı Faruk UYSAL ise yaptığı konuşmada 
öncelikle dernek faaliyetleri hakkında kısa bilgiler 
verdi. Uysal konuşmasında;

“Ülke olarak maalesef hep geçmişle, olanla, ilgileni-
yoruz. Olması muhtemel olanı ihmal ediyoruz. Olan-
dan daha çok olması muhtemelle ilgilenseydik, acaba 
Soma maden faciası olur muydu? O asansör düşer 
miydi? ” diye sordu.

Klasik yasal uygunluk denetiminden bir adım daha 
öteye geçerek, performans hedefini sağlamada ve 
risk yönetimi konusunda yönetime daha fazla katkıda 
bulunmak, üst yöneticiler ve siyasi otoriteler nazarın-
da daha fazla farkındalık oluşturmak için bu konfe-

lerde Başkanlık Divanı’ndan çıkardığımız bir karar ile 
Meclis’teki iç denetçi kadrosu sayısını dörtten altıya 
çıkardık ve bu kadroların tamamına da atama yap-
tık. Üst yönetici olarak benim en çok önemsediğim 
birimlerden bir tanesi Strateji Geliştirme Başkanlığı, 
bir tanesi de İç Denetim birimidir. Bizim başkanlarla 
yaptığımız bütün toplantılara İç Denetim birimi baş-
kanımız da katılmakta ve orada görüş ve öneriler ge-
tirmektedir.”

BÜMKO Genel Müdürü ve İç Denetim Koordinasyon 
Kurulu Başkanı Sayın İlhan Hatipoğlu Açılış Konuşma-
sında, İç Denetim Koordinasyon Kurulu olarak bu tür 
konferans ve etkinliklerin Ülkemizde gerek iç denetim 
gerekse iç kontrol, risk yönetimi ve kurumsal yönetim 
alanındaki birikimlerin, paylaşılması ve iyi uygulama 
örneklerinin yaygınlaştırılması adına önemli oldu-
ğunun altını çizerek,  gerek kamuda ve gerekse özel 
sektörde benimsenen çalışma kültürü dolayısıyla iç 
denetimin uygulamada bir takım farklılıklar göstere-
bileceği ancak bu farklılıkların her iki sektör açısından 
da dikkate alınması gereken bir tecrübe zenginliği 
olarak algılanmasının iç denetimin etkinliğinin artı-
rılmasında önemli bir kazanım olacağına inandığını 
ifade etmiştir.
 
İDKK Üyesi ve Kalkınma Müsteşar Yardımcısı Sayın Er-
han Usta “Yönetimin Performans Hedefini Sağlamada 
İç Denetimin Rolü ve Sorumlulukların Kapsamı” ko-
nulu Oturumda Oturum Başkanlığı yaptığı Konferans-
ta, İDKK Üyesi ve Hazine Müsteşar Yardımcısı Sayın 
Burhanettin Aktaş “Kurumsal Risk Yönetimi Sürecin-
de İç Denetimin Yönetime Katkısı” konulu Oturumda 
bir konuşma gerçekleştirmişlerdir.
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olduğunu ifade eden Yurtsever, “İç denetimin değer 
katma fonksiyonunun kamu idareleri için de geçerli 
olduğunu, kamu idarelerindeki risklerin azaltılması, 
olası zararların önlenmesi, kaynakların etkili ve ve-
rimli kullanılması için iç denetim faaliyetinin uluslara-
rası standartlarda gerçekleştirilmesinin büyük önem 
taşıdığını” vurguladı.
 
Panelde ayrıca İç Denetim Merkezi Uyumlaştırma 
Daire Başkanı Sayın Halis Kıral merkezi uyumlaştırma 
fonksiyonu kapsamında kamu iç denetimin geleceği-
ne ilişkin bir konuşma gerçekleştirmiştir.

Konferansın kamu kurumlarının deneyimli iç denetçi-
leri ile reel sektörün önemli şirketlerinde görev yapan 
iç denetçilerin konuşmacı olarak yer aldığı oturumla-
rında, iç denetimin işletmelerin performans hedefleri-
ni yakalama ve risk yönetiminde rol ve sorumlulukları 
tartışılarak konu özel sektör ve kamu sektörü işletme-
leri açısından ele alındı. Konferansın öğleden sonraki 
kısmında düzenlenen panelde ise, kamu idarelerinde 
iç denetimin 10 yıllık geçmişi masaya yatırıldı, özel sek-
tör karşılaştırmalarıyla iç denetim mesleğinin geleceği-
ne dair önemli değerlendirmeler yapıldı.

Konferans gerçekleşen oturumların ardından plaket 
töreni ile sona erdi.

ransı düzenleme gereği duyduklarını belirten Uysal, 
üst yöneticilerin desteği olmadan iç denetçilerin po-
zitif bir şeyler ortaya koymasının çok zor olduğunu 
belirtti ve konferansın düzenlenmesine destek veren-
lere teşekkür ederek  konuşmasını tamamladı.

Konferansın hem açılışında hem de Panel kısmında 
konuşan bir diğer isim; TİDE Başkanı Gürdoğan Yurt-
sever, dünyada ve ülkemizde iç denetimin öneminin 
giderek arttığını ifade ederek “Türkiye’deki iç dene-
tim uygulamalarının uluslararası standartlara yüksel-
tilmesi için çaba gösterdiklerini ve TİDE bünyesinde 
pek çok faaliyet gerçekleştirdiklerini” belirtti. “İç de-
netimin temel amacının kurumlara değer katmak” 


